
sgpost
SGP APELDOORN

Technofeest en 
groene wig 

Pagina 2 en 3

Armoedebeleid

Pagina 14

Energietransitie

Pagina 18

Nieuwsbrief 59  •  april 2024 •  SGP-fractie Apeldoorn  •  apeldoorn.sgp.nl



2

INTERVIEW

Een technofeest in de Loolaankerk en een motie van treurnis tegen de coalitie. 
Twee pittige dossiers waar de SGP de afgelopen tijd mee te maken kreeg. Henk 

van de Weerd en Jan Kloosterman blikken terug.

Technofeest en groene wig bezorgen 
SGP hoofdbrekens

et begon eind vorig jaar met een mailtje van de organi-
satoren van een enorm dance-event in de Grote Kerk. 

Ze waren erg content met de vergunning die de gemeente 
Apeldoorn voor dit evenement, dat op 1 maart zou plaats-
hebben, had verleend. Juist vanwege die vergunning kon 
de SGP formeel niet veel tegen het feest beginnen. Maar de 
fractie besloot toch in actie te komen.
Henk: „Dit raakte heel veel men-
sen. En het ging hier wel om een 
kerk, een huis van gebed, het huis 
van God. Ik heb vervolgens met 
zowel de organisatoren als de ver-
huurder van de Grote Kerk contact 
opgenomen om onze bezwaren 
te uiten en hen verzocht op hun 
besluit terug te komen. Dat was he-
laas tevergeefs. Maar we hebben 
wel ons punt kunnen maken.”

Wat waren de reacties?
Henk: „De organisatoren hadden 
alle begrip. Ze zijn niet christelijk, 
maar ze zouden toch rekening hou-
den met de aard van het gebouw 
door geen godslasterlijke teksten 
te gebruiken in de muziek en geen 
liturgische elementen in hun show.  
Dat vond ik eigenlijk best heel 
respectvol. Van het gesprek met 
de verhuurder van de kerk hield ik 
echter een naar gevoel over omdat 
ik eigenlijk  weinig begrip ontving. Ze gaven aan een seri-
euze afweging te hebben gemaakt en iedereen was positief. 
Het generen van inkomsten was doorslaggevend.

Formeel had de SGP niets in te brengen. Wat maakte dat jul-
lie toch de drempel overgingen om actie te ondernemen?
Henk: „Omdat je dus anders gewoon dingen laat gebeuren 
waar je echt grote moeite mee hebt. En volgens mij moet ie-
dereen voor zich daar ook zijn verantwoordelijkheid nemen. 
Wij als politieke partij dus ook. We proberen toch een beetje 
dat ouderwetse getuigen ook in de praktijk brengen.”
Jan: „Dat is een mooie vraag. Want wij hebben ons als SGP 
afgevraagd: doe je dit nou persoonlijk als christen? Dat is 
overigens een prima motief. Want wij zijn ook gewoon inwo-

ner van Apeldoorn. Later dacht ik: We hebben ook argumen-
ten als politicus. Want het gaat over de publieke ruimte met 
daarin symbolen. Plaatsen waar je laat zien dat niet alles 
maar moet kunnen en waar mensen heilige dingen doen. Dat 
is wat anders dan cultuur. Dat heb ik geprobeerd in gewoon 
Nederlands uit te leggen tijdens een radiointerview op radio 
1 (op apeldoorn.sgp.nl terug te luisteren).”

Wat is het effect naar de toekomst?
Jan: „Ik durf wel te stellen dat mensen in ieder geval merken 
dat dit niet onweersproken plaatsvindt. Dat vind ik waarde-
vol.
Henk: „Ik ben wel bang dat we dit veel vaker gaan meema-
ken. Want je ziet dat steeds meer kerken moeite hebben om 
overeind te blijven of een andere bestemming krijgen. 
Het tweede hoofdpijndossier betrof de ontwikkeling van 
de zogenoemde Groene Wig Zuid, een strook natuurgebied 
aan de zuidkant van Apeldoorn. De plannen waren afge-
sproken en de hoofdlijnen waren bekend. Tot het college 
wilde onderzoeken of de exacte locatie van het project ook 
opgeschoven zou kunnen worden.
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Toen was het politiek Leiden in last, want de oppositie verweet het college dat 
zij niet tijdig geïnformeerd was en suggereerde ook nog eens dat de coalitiepar-
tijen in de raad wél voorkennis hadden. Een spoeddebat volgde.

Hoe verliep dat debat?
Jan: „Alles kreeg een enorme emotionele dynamiek. Als het woord ”niet tijdig” 
of “niet goed geïnformeerd” wordt gebruikt, dan is dat in de politiek natuurlijk 
een doodzonde. Dan moet je toch een heel stevig gesprek voeren. Aanvankelijk 
werd het een debat op de inhoud, maar later werd het wel heel geladen.
Na de schorsing kwam er helaas een motie van treurnis, waar iedereen van de 
oppositie in meeging. Dat vond ik niet in lijn met het debat. Daarover was ik 
teleurgesteld en dat heb ik ook in de stemverklaring van de SGP aangegeven. 
Dit ging niet alleen over de groene wig, maar over vertrouwen.”

Was die motie een uiting van politieke frustratie of had de oppositie echt een 
punt als het om vertrouwen ging?
Henk: „Ik denk beide. Ik heb me erover verbaasd dat vrijwel alle oppositiepar-
tijen er vanuit gingen dat de coalitie dit al eerder wist. Dat was helemaal niet 
aan de orde, maar dat kregen we niet tussen hun oren.” 
Jan: „Dus ging het wel degelijk over de integriteit. We kregen vragen als: Vertel 
eens. Wanneer wist je het? Heel insinuerend.”

Hoe nu verder op dit thema?
Henk: „Alle opties staan nog open. En dan is er wat mij betreft ook gewoon nog 
een politiek debat mogelijk. Wat vinden we het meest wenselijk? Volgen we hier 
in de lijn van het college? Of gaan we toch een andere koers varen?”

Hoe kijk je de collega’s van de oppositie na die tijd weer in de ogen?
Jan: „Ik vond het dit keer best lastig. Niet dat ik mensen niet meer wil zien of zo. 
Na die tijd heb ik al direct een paar gesprekken gehad. Ik ben niet rancuneus. 
Maar het heeft me wel drie, vier dagen onder de huid gezeten.”

Richard Donk

Alles doet er toe

Inhoud en vorm zijn in het politieke 
handwerk belangrijk. Beide verdienen 
dus alle aandacht om impact te hebben 
als SGP-vertegenwoordiger. Een SGP-er 
moet weten waar hij het over heeft en de 
boodschap goed voor het voetlicht kun-
nen brengen. 

Dat betekent dat de voorbereiding moet 
staan als een huis. Of het nu om een 
debat gaat, het schrijven van een motie 
of het stellen van vragen. Daar komt de 
politieke mening van de SGP uiteraard 
bij. Dit doen we vanuit ons verkiezings-
programma, met de Bijbel als funda-
ment. Daarin staat wat volgens de SGP 
nodig is om goed samen te leven. 

De inhoudelijke inbreng moet consis-
tent zijn. Wie vandaag A zegt en morgen 
B, boet snel in aan geloofwaardigheid 
en betrouwbaarheid. Betrouwbaar-
heid hebben we hard nodig gezien het 
wantrouwen bij veel kiezers. Voor de 
SGP is betrouwbaar zijn vooral belangrijk 
omdat het een Bijbelse opdracht is. Ons 
ja moet ja zijn en ons nee ook echt nee. 
In het debat, maar ook in de samenwer-
king met anderen.

„Uw vriendelijkheid zij alle mensen be-
kend.” Ook in de politiek. Het doet ertoe 
hoe je je opstelt. Zo is het belangrijk of je 
vriendelijk bent en of er met je te praten 
valt. Dat staat een helder en beslist pro-
fiel over je standpunten niet in de weg. 
In goed contact en een fijne samenwer-
king kun je vaak veel meer kwijt van je 
inhoudelijke motieven dan in een debat 
waar de vonken van af spatten. Zo staan 
we in de politieke arena: getuigend en 
goed doende. Onder de zegen van God.

Jan Kloosterman
Fractievoorzitter SGP Apeldoorn
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Commotie rond bedrijventerrein Uddel
Zo’n 200 mensen keerden zich faliekant tegen het plan om een nieuw 

bedrijventerrein in Uddel te ontwikkelen. Dit maakten ze duidelijk in een petitie die 
op 15 februari is aangeboden aan de gemeenteraad. De SGP staat positief 

tegenover het bedrijventerrein.
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it verschillende enquêtes en gesprekken met inwoners 
en bedrijven uit Uddel bleek dat er behoefte is aan 

extra bedrijventerrein. Dit terrein moet komen naast het al 
bestaande industriegebied aan de Elspeterweg.
Daarom heeft de gemeente Apeldoorn besloten een zoge-
naamd voorkeursrecht te vestigen op de 19 hectare grond  
tussen de Elspeterweg en de Hullenkampweg. Dit betekent 
dat de huidige eigenaren bij verkoop de grond het eerst 
aan de gemeente te koop moeten aanbieden. Door deze 
maatregel heeft de gemeente de tijd om te onderzoeken of 
er een bedrijventerrein in dit gebied mogelijk is en hoe dat 
eruit moet komen te zien.  

Bedrijven verplaatsen
Het is de bedoeling dat het industriegebied dat hier moge-
lijk gaat komen Uddelse bedrijven helpt. Er zijn verschil-
lende bedrijven die (midden) in het dorp gevestigd zijn en 
hierdoor niet kunnen uitbreiden. Denk bijvoorbeeld aan 
Bakkerij Schreuder en Van de Steeg grondverzet. Als deze 
bedrijven verplaatst worden, kunnen ze eventueel uitbrei-
den en ontstaat er in het dorp ruimte voor woningbouw.

Kritiek 
Niet alle inwoners van Uddel zijn enthousiast over dit plan. 
De weerstand is deels ontstaan door de onduidelijkheden 
die er in het begin waren. Zo leek het dat er 19 hectare 
industrie zou komen. Dat is echter niet het geval. Het gaat 
om een gebied van minder dan 10 hectare, inclusief wegen, 
bermen en groenstroken. De 19 hectare is nodig omdat 
de gemeente bijvoorbeeld boeren niet gedwongen wil 
uitkopen. Er is dus speelruimte nodig. Naast de kritische 
reacties op het plan zijn veel inwoners er juist ook blij mee. 
Voor de toekomst van Uddel is het belangrijk dat Uddelse 
bedrijven in het dorp kunnen blijven en ook de mogelijk-
heid tot uitbreiden krijgen.
De SGP is blij met het plan Wij denken dat dit Uddel vooruit 
helpt, zowel qua leefbaarheid als voor de bedrijvigheid. 
Uiteraard blijven we de uitvoering van dit plan goed volgen. 
Wij vinden het belangrijk dat agrariërs niet de dupe wor-
den van de plannen. Daarnaast zet de SGP zich blijvend 
in om ervoor te zorgen dat er ook daadwerkelijk woningen 
gebouwd gaan worden in Uddel.

Matthias Bunt

U

et Oranje Fonds organiseert jaarlijks in maart de grootste vrijwilligersactie van Ne-
derland: NLdoet. Ook wij deden hier aan mee! Op zaterdag 16 maart ontmoetten vier 

SGP-jongeren de bewoners en hun begeleiders van de locaties Maansteen en Zonnesteen 
van stichting De Passerel in Apeldoorn. Deze stichting ondersteunt mensen met een be-
perking. We begonnen de dag met een kop koffie, waarna het werken startte. 

De dames maakten de keuken van binnen en buiten schoon. De heren staken buiten de 
handen uit de mouwen: het onkruid is verwijderd en de stoep werd gereinigd met de ho-
gedrukspuit. Ondertussen hield een aantal bewoners ons nauwlettend in de gaten of we 
het wel goed deden. Rond de middag aten we samen met de bewoners een heerlijke lunch 
die bereid werd door Het Oude Kantongerecht, ook behorend tot stichting De Passerel.

Halverwege de middag zat het er alweer op. Zowel de bewoners en hun begeleiders en de 
jongeren kijken goed op de vrijwilligersactie terug. Bij de Maan- en Zonnesteen zien de 
keuken en de tuin er weer goed uit en voor SGP-jongeren Apeldoorn was het fijn om wat 
voor hen te kunnen betekenen. Niet alleen woorden, maar ook daden!

Anne Ruth van den Berge

steken handen uit de mouwen met NLdoet

H
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steken handen uit de mouwen met NLdoet

we do asbest 
as we can

055 506 14 02 
depatersloopwerken.nl 

ASBEST
SLOOP 
BODEM 055 506 14 02  — pietersevastgoed.nl 

BOUW 
ONTWERP 

SERVICE

  

vbk architecten 
Tullekensmolenweg 54 
7361EP  Beekbergen 
055 - 50 61 712 
info@vbk-architecten.nl  
www.vbk-architecten.nl 

 

nieuwbouw 

restauratie 

verbouw 

van 

kerken 

scholen 

woningen 

bedrijfspanden 

Persoonlijke begeleiding 
in beschermd wonen en 
dagbesteding
Zorg-woonboerderij Ezra in Beekbergen biedt woonzorg en 

dagbesteding voor dementerende ouderen of volwassenen met 

een uiteenlopende zorgvraag. Ook bieden wij (jong) volwassenen 

een beschermde woonomgeving met begeleiding.

 

Ben je geïnteresseerd in ons zorgaanbod of in een mooie  

stage of een (vakantie)baan? Neem dan contact op of kijk  

op www.ezra-zorg.nl

Voor meer informatie kijk je op www.ezra-zorg.nl

Ouderenwoonzorg  •  Dagbesteding  •  Begeleid wonen



Een recordaantal stemmen

De SGP werd bij de Kamerverkiezingen van november in Apeldoorn de grootste 
christelijke partij. Met 3753 stemmen op de SGP kwamen we ruim 400 stemmen 

hoger uit dan het CDA en bijna 600 stemmen hoger uit dan de ChristenUnie. 

oveel stemmen hebben we in onze gemeente nooit 
eerder behaald. Bij de vorige Kamerverkiezingen 

waren het er 3447. Het stemmenpercentage steeg van 3,4 
naar 3,7. De SGP bewees zich opnieuw als een stabiele 
partij die kan rekenen op een hecht kiezerscorps. Daar 
mogen we dankbaar voor zijn. Dat vind je eigenlijk ner-
gens meer. Een stem op de SGP is in het overgrote deel 
van de gevallen een principiële keuze. 
Uiteraard zijn er altijd wel allerlei verschuivingen. Mensen 
die vorige keer SGP stemden, maar nu wat anders kozen. 
En omgekeerd. Maar het saldo is gelukkig positief. En dat 
terwijl ook in Apeldoorn de politieke verhoudingen flink 
door elkaar geschud werden.

Wilders
Bijna een kwart van de kiezers stemde op Wilders. Bij de 
vorige Kamerverkiezingen was dat nog maar 10 procent. 
De BoerBurgerBeweging, die bij de Statenverkiezingen van 
vorig jaar maart in Apeldoorn 20 procent van de stemmen 
behaalde, raakte daar acht maanden later weer een kwart 
van kwijt! Pieter Omtzigt kwam uit op 14,2 procent. Iets 
hoger dan in heel Nederland.   

Alles bij elkaar genomen weken de politieke krachtsver-
houdingen in Apeldoorn niet veel af van die in het hele 
land. Dat was bij vorige Kamerverkiezingen ook al zo. De 
VVD is hier iets groter, net als de partij van Omtzigt en de 

ChristenUnie. CDA, BBB en FVD scoren in het Apeldoornse 
gelijk met de landelijke cijfers. Dat geldt nagenoeg ook 
van D66, de SP en de Partij voor de Dieren. PVV en Groen-
Links/PvdA (in de politiek elkaars tegenpolen) kwamen 
hier wat lager uit, maar de verschillen met de landelijke 
cijfers zijn niet groot.

Uddel
De SGP laat het grootste verschil zien: 3,7 procent in Apel-
doorn tegen 2,1 procent landelijk. Dat hebben we, zoals 
altijd, te danken aan Uddel. Daar kregen we ditmaal niet 
minder dan 1081 stemmen, tegen 930 bij de vorige Kamer-
verkiezingen. Bijna de helft van onze stemmenwinst kwam 
dus daar vandaan. Daarom een extra bedankje voor onze 
Uddelse kiezers. De PVV kreeg in Uddel 350 stemmen, de 
BBB 167. 

Over de totale verkiezingsuitslag zou nog veel te zeggen 
zijn. Het feit dat de SGP in Apeldoorn groter werd dan de 
andere christelijke partijen, maakt ook wel duidelijk dat 
die andere partijen flink gezakt zijn. Zeker het CDA. Ze zijn 
echter niet alleen in stemmenaantal teruggelopen, maar 
de afgelopen jaren duidelijk ook in principieel gehalte. 
Het een zou wel eens met het ander kunnen samenhan-
gen.

Chris Janse

Z
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Kieveen kan uitbreiden naar jaren vertraging
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Een recordaantal stemmen

aar het zich laat aanzien zal Apeldoorn in 2040 meer 
dan 180.000 inwoners hebben. Deze groei is geba-

seerd op prognoses voor de regio Stedendriehoek. Gezien 
de huidige woningnood zorgt dit voor een enorme woning-
bouwopgave. Het grootste deel van de nieuwe woningen zal 
in de binnenstad van Apeldoorn gerealiseerd worden, langs 
het spoor en het kanaal. Dit wordt daarom ook wel het BSK-
gebied genoemd. Een concrete invulling hiervoor is het plan 
voor de wijk Veldhuis.

Woningbouwimpuls
De ligging van de wijk Veldhuis is aan het Apeldoorns Ka-
naal en dicht bij het station en de binnenstad. Deze plaats 
maakt de wijk een aantrekkelijke plek voor nieuwe ontwik-
kelingen. De oude industriële panden, zoals de Talensfa-
briek, zorgen voor een unieke sfeer. Er liggen kansen om 
woningbouw te realiseren, in combinatie met bedrijven, 
voorzieningen en onderwijsfuncties. Om dit gebied te ont-
wikkelen heeft gemeente Apeldoorn een Woningbouwim-
puls als subsidie van 4,9 miljoen van het Rijk ontvangen. 

Industrieel erfgoed
Onlangs werd het masterplan Veldhuis besproken in de 
gemeenteraad. In dit visiedocument draait het onder andere 
om het combineren van het stedelijke karakter met de 

kwaliteiten van de omgeving en behoud van het bestaande 
industriële erfgoed.

Dat laatste vinden we als SGP ook een belangrijke factor. 
In Apeldoorn zijn de laatste decennia veel karakteristieke 
gebouwen verloren gegaan. We waarderen dan ook de inzet 
om dergelijke panden in Veldhuis een nieuwe bestemming 
te geven.
Er zijn diverse woontorens in het gebied ingetekend, al dan 
niet gecombineerd met bestaande bebouwing. Tussen de 
gebouwen is veel ruimte voor openbaar groen, inclusief de 
bovengronds gebrachte Kayersbeek.

Autoluw
Toekomstige bewoners weten op voorhand dat een eigen 
auto verderop in een centrale parkeergarage geplaatst moet 
worden. De bedoeling is een autoluwe wijk te realiseren, 
waarbij inwoners gebruik maken van de fiets, het nabijgele-
gen (bus-)station of deelmobiliteit.
Of dit gaat werken is voor ons nog de vraag. Dit moet wat 
ons betreft duidelijk zijn voordat de eerste sleutels overge-
dragen worden aan de bewoners. We volgen deze ontwikke-
ling als SGP-fractie uiteraard op de voet. 

Henk van de Weerd

Apeldoorn groeit naar verwachting de komende jaren fors. In 2040 zijn er daar-
om zo`n 12.500 extra woningen nodig. De SGP wil bouwen zonder dat het Apel-

doornse karakter verloren gaat. Dat kan door in de binnenstad voor hoogbouw te 
kiezen, zodat het groene karakter behouden blijft.

Bouwen op z’n Apeldoorns

N

Kieveen kan uitbreiden naar jaren vertraging
„Ik houd me namens de Loenense ondernemers al twintig jaar bezig met deze uit-
breiding van Kieveen. Dit zegt niet alleen iets over mij, maar ook over het dossier 

en de doorlooptijden.”

Z o opende een van de insprekers zijn betoog bij de 
behandeling het bestemmingsplan Kieveen West.

Helaas heeft het plan om dit bedrijventerrein in Loenen 
uit te breiden veel vertraging opgelopen. Dit betekent dat 
omwonenden al lange tijd niet weten waar ze aan toe zijn.
Daarom vindt de SGP het de hoogste tijd dat er nu duide-
lijkheid komt. 

Het  is het goed dat de uitbreiding van dit bedrijventerrein 
bedoeld is voor Loenense bedrijven. De beoogde bedrij-

ven uit Loenen hebben een intentieverklaring ondertekend 
dat ze hierheen willen verhuizen. Hierdoor ontstaan er in 
de kern van het dorp mogelijkheden tot woningbouw. Dat 
vindt de SGP een goede zaak.

Daarnaast zijn we als SGP-fractie blij met de geplande uit-
breiding van 4 hectare - in plaats van 12 hectare in eerdere 
plannen. Dat is qua schaalgrootte passend bij het dorp.

Matthias Bunt 
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Vanuit het college
In hoog tempo passeert dagelijks een fors aantal onderwerpen je bureau. 

Soms moet er snel een knoop worden doorgehakt, vaker komen ze enkele ke-
ren terug voordat er een besluit kan worden genomen.

n de afgelopen maanden vroeg de zogenaamde om-
buigingsoperatie Nieuw-voor-Oud de nodige tijd. Eind 

vorig jaar is bij de behandeling van de gemeentebegroting 
afgesproken dat de gemeente voor 2026 een ombuiging 
wil doorvoeren van circa 15 miljoen euro, omdat wij in dat 
jaar een veel lagere bijdrage krijgen van het Rijk.
De ombuiging geeft een dubbel gevoel. De financiële 
positie van Apeldoorn is goed. Het probleem is echter 
dat de korting van het Rijk vanaf 2026 structureel is. Dit 
zogenaamde ravijnjaar begint voor ons met een korting van 
15 miljoen euro en daarna loopt het bedrag verder op. Dat 
vraagt om een stevige ombuiging.

Op dit moment is het college druk bezig om te 
kijken of er in het bestaande oude beleid kan 
worden geschrapt. Het is een behoorlijke puzzel 
want het nieuwe beleid zoals dat is afgespro-
ken in het coalitieakkoord voor bijvoorbeeld de 
aanpak van armoede, energietransitie, woning-
bouw, zorg, onderwijs en jeugdzorg vraagt juist 
extra geld. De voorstellen van het college voor 
de ombuigingen worden in juni in de gemeente-
raad besproken.

Hoornbeeck College
Een heel andere kwestie die ineens de aan-
dacht vroeg was de mededeling van de school 
voor speciaal onderwijs het Hofpark. Hier gaat de school-
week vanwege een tekort aan leerkrachten van vijf naar 
vier dagen. Dat kan juist op deze school met kinderen met 
behoorlijke problemen voor hen en hun ouders behoorlijke 
negatieve gevolgen hebben. Overleg met allerlei betrokke-
nen over gewenste maatregelen moet dat zoveel mogelijk 
voorkomen.

In de achterliggende periode ben ik ook weer verschillende 
keren op werkbezoek geweest. Een ervan was naar het 
Hoornbeeck College. De studenten hebben een mooi buurt-
project opgezet, waarbij ze vooral voor oudere bewoners 
activiteiten organiseren. 

Deze ochtend gingen ze met de buurtbewoners in gesprek 
over het thema ”oorlog”. In dat kader bezochten we het 
monument van ”Het Apeldoornsche Bosch”, de Joodse 
psychiatrische instelling waarvan alle patiënten en veel 
personeelsleden op transport gingen naar Auschwitz. 
Slechts een enkeling keerde terug. In dat verband spraken 
de studenten met de buurtbewoners over bijvoorbeeld het 
dilemma of je met gevaar voor eigen leven blijft zorgen 
voor patiënten. Erg interessant om te zien hoe ouderen en 

jongeren over zo’n moeilijk ethisch vraagstuk in gesprek 
gingen.

Weer iets heel anders was een prijsuitreiking op de Jaco-
bus Fruytier Scholengemeenschap voor een regionale wed-
strijd techniek voor vmbo-leerlingen. Erg leuk om te doen, 
zeker omdat in de meeste categorieën de ‘Fruytier’ won.

Bedrijventerrein Uddel
De vestiging van een nieuw bedrijventerrein in Uddel staat 
ook regelmatig op de agenda. Verschillende bedrijven zoe-

ken vanwege groei een andere locatie. Bovendien zou een 
aantal ondernemingen uit de dorpskern naar een andere 
plek moeten om woningbouw mogelijk te maken.
Om dit proces in gang te zetten heeft de gemeente gebruik-
gemaakt van de Wet voorkeursrecht gemeenten (WVG) op 
een groot perceel. Bijna alle fracties in de raad steunen 
het plan. Dat moet nu in goed overleg met de grondeigena-
ren, omwonenden, Uddels Belang, Uddel Onderneemt en 
andere betrokkenen verder worden uitgewerkt.

Hulp en zegen
Natuurlijk doen we al deze activiteiten niet alleen. Je wordt 
als wethouder goed ondersteund door ambtenaren en ook 
hebben betrokkenen uit bijvoorbeeld het onderwijs, de 
jeugdzorg, landbouw of dorpen hun inbreng.
Bovenal zijn we in alles afhankelijk van de Heere. Hij re-
geert. In dat besef mogen wij als mensen ons werk doen op 
de plaats waar de Heere ons heeft gesteld, met het gebed 
om Zijn hulp en zegen.

Henk van den Berge

Studenten van het Hoornbeeck College en buurtbewoners bij het monument van ”Het Apeldoorn-
sche Bosch”.

I
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Exclusieve
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op maat

Koffie in de ochtendzon, een fne
plek om te werken of dineren met
vrienden. Bronkhorst ontwerpt en
realiseert uw buitenverblf op
maat. Puur vakmanschap.
Vraag onze brochure aan of
maak direct een afspraak op
bronkhorstbuitenleven.nl.
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e nieuwe brandweerpost zal een groot veiligheidscentrum 
worden. Uiteraard maakt deze ontwikkeling wat los in de 

directe omgeving. Vanaf dat bekend was dat er ingezet wordt 
op de locatie Matenpoort, zijn vanuit de buurt op verschillen-
de momenten en manieren zorgen geuit. Met name de ontslui-
tingsweg richting Apeldoorn-Zuidoost zorgt voor veel vragen. 
Dat begrijpen we goed. SGP Apeldoorn heeft meerdere keren 
aangegeven dat we vinden dat er voldoende rekening gehou-
den moet worden met de verkeersveiligheid. Op jaarbasis vin-
den er namelijk zo`n duizend uitrukken met prioriteit plaats in 
Apeldoorn. Dat vraagt om een infrastructuur in de omgeving 
van de beoogde locatie die daarop is ingericht.
Om de zuid- en westkant van Apeldoorn te bereiken, zal er in 
spoedgevallen door de woonwijk Kayersmolen-Noord gere-
den gaan worden. Hiervoor komt er naast of in plaats van de 
al aanwezige Wormense fietsbrug een nieuwe brug over het 
Apeldoornse Kanaal.

Racebaan voor de deur
De afgelopen maanden is er een verkeerskundig onderzoek 
uitgevoerd naar de beste route tussen de brug en de aanslui-
ting op de Kayersdijk is. Dat rapport is eind februari op een 
bewonersavond gepresenteerd en is ook op de website van 
gemeente Apeldoorn te raadplegen. Op die bewonersavond 
bleken er nog steeds zorgen over de veiligheid in de wijk als 
brandweerauto`s er met spoed doorheen rijden. Een aan-
tal bewoners is bang voor een racebaan voor de deur. SGP 

Apeldoorn vindt dat de gemeente daar rekening mee moet 
houden.

Korte aanrijtijden van de brandweer zijn immers ook in het 
belang van veel inwoners. Daarom zal er een keuze gemaakt 
moeten worden door belangen af te wegen en zo de meest ge-
schikte route te kiezen. Daarbij zullen we als SGP-fractie niet 
alleen op mogelijke gevaarlijke verkeerssituaties en snelle 

aanrijtijden letten, maar ook de veiligheid van omwonenden 
in onze overwegingen meenemen. Uiteindelijk zal het bijdra-
gen aan de veiligheid van ons allemaal.

Henk van de Weerd

Perikelen rond brandweerkazerne

Aan de Matenpoort zal in 2027 een nieuwe brandweerpost gerealiseerd zijn. Bin-
nenkort spreekt de gemeenteraad zich uit over de ontsluitingsroute. De veiligheid 

van omwonenden en andere inwoners mag daarbij niet in het geding komen.

D

PKV Uddel verwelkomt haar 250e lid!
De plaatselijke kiesvereniging van de SGP in Uddel heeft 
tijdens haar ledenvergadering het 250e lid welkom geheten. 
De voorzitter van de PKV, Nico van de Broek, overhandigde op 
5 maart een taart aan Jelle Hop, het 250e lid. In de afgelopen 
tijd is met name Nico veel mensen langs gegaan om lid te 
maken - en met resultaat.  

De PKV van Uddel kent een gestage groei in het aantal leden. 
Uddel is al jaren een SGP-bolwerk. Waar de gemeente Apel-
doorn al jaren dicht bij het landelijk gemiddelde scoort, haalt 
de SGP veel stemmen. Tijdens de afgelopen verkiezingen 
stemden ruim 700 inwoners van Uddel op de SGP; dat is meer 
dan 50 procent van de stemmen. Ruim een derde van de 
stemmers is daarmee lid van de partij. Daarmee heeft Ud-
del weliswaar een hoog percentage leden, maar scheidend 
voorzitter Nico van de Broek ziet nog wel een uitdaging: er zijn 
nog te veel stemmers die geen lid zijn; daar ligt nog werk voor 
ons! 

Bent u nog geen lid van onze christelijke partij? Met uw lid-
maatschap helpt u de SGP financieel vooruit. De SGP is voor 
ruim de helft van haar inkomsten afhankelijk van contributies 
en subsidies. Voor elk lid krijgt de SGP ongeveer 7 euro subsi-
die. Kijk op sgp.nl/lidworden voor meer informatie. 
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Het is zo belangrijk dat iedere SGP’er in juni gaat stemmen voor het Europees 
Parlement, dat Bert-Jan Ruissen ruimte maakt in zijn agenda. Om te benadruk-

ken dat we „ons thuisblijvers niet kunnen permitteren”. Deze korte profiel-
schets van onze Europarlementariër laat zien dat Europa relevant is voor Apel-

doorn en dat stemmen zin heeft. 

Wat doe je in het dagelijks leven?
„Sinds 2019 mag ik de SGP vertegenwoordigen in het Euro-
pees Parlement. Ik ervaar het als een bijzondere zegen dat 
ik dit werk mag doen. Als christenen zijn we geroepen om 
een zoutend zout te zijn in deze wereld, niet alleen in ons 
eigen land, maar ook daarbuiten. Als enige SGP’er in het 
Europees Parlement probeer ik alle belangrijke ontwikke-
lingen in Europa te volgen en daar het SGP-standpunt over 
te verwoorden. Maar daarbij moet ik uiteraard wel keuzes 
maken. Het is onmogelijk overal evenveel aandacht aan te 
geven. Mijn aandacht gaat vooral uit naar vervolgde chris-
tenen, Israël en medisch-ethische thema’s. En natuurlijk 
ook naar landbouw en visserij.” 

Wat is de uitdaging in 
je vak?
„Hoe laten we een hel-
der christelijk geluid 
horen in een omge-
ving waar de meeste 
collega’s geen enkele 
affiniteit meer hebben 
met het christelijk ge-
loof? Dat is de grootste 
uitdaging waar iedere 
christenpoliticus voor 
staat, zeker ook in het 
Europees Parlement. 
Laten we daarbij 
vooral proberen uit te stralen dat Gods goede geboden, 
bijvoorbeeld over de beschermwaardigheid van het leven, 
geen knellend juk zijn, maar juist bescherming bieden en 
houvast geven in een onzekere wereld.” 

Hoe kan Europa relevant zijn voor de gemeente Apel-
doorn?
„Heel veel wet- en regelgeving wordt gemaakt in Brus-
sel. Daar kan ook de gemeente Apeldoorn niet omheen. 
Voor een deel is het goed dat er Brusselse afspraken zijn, 
bijvoorbeeld over het gezamenlijk aanpakken van luchtver-
vuiling, vermindering van de CO₂-uitstoot en het inperken 
van de instroom van migranten. Maar op een aantal punten 
is de Brusselse regelgeving doorgeschoten en is deze on-
nodig knellend. Ik denk aan de wolf, die nog steeds strikt 
beschermd is in Europa. Daardoor zitten provincies als 
Gelderland, die te maken hebben met veel wolvenoverlast, 
momenteel met de handen in het haar. Als SGP hebben wij 

ons sterk gemaakt voor verlaging van de beschermingssta-
tus, om zo provincies de ruimte te geven de wolvenpopula-
tie actief te gaan beheren. De meerderheid van het Euro-
pees Parlement steunt ons hierin. Nu moeten de ministers 
van de landen hier nog meer instemmen. Hopelijk zien ook 
zij in dat er iets moet gebeuren.”

Waarom zou ik moeten stemmen voor een Europees Parle-
ment dat zo ver weg is?
„Omdat ook in Brussel ethische kwesties en levensbe-
schouwelijke vraagstukken steeds vaker op onze agenda 
staan. Ik denk daarbij aan abortus, draagmoederschap, 
mensenhandel en zelfs onderwerpen rond huwelijk en 

gezin. Daarbij moeten we 
constateren dat Europa steeds 
verder afdrijft van de christe-
lijke wortels. Als we dat zien, 
mogen wij niet zwijgen en zijn 
we geroepen ook in Brussel 
het christelijke geluid te laten 
horen. Daar komt bij dat veel 
partijen nog meer macht aan 
de EU willen overdragen. Daar 
zitten wij niet op te wachten. 
Een krachtig tegengeluid op 
dat punt is hard nodig. 
Meer dan ooit telt iedere stem. 
We betreuren dat er geen 
lijstverbinding meer is met de 

ChristenUnie, nu staan we voor de uitdaging om ’op eigen 
kracht’ een zetel te halen. De cijfers laten zien dat dat 
mogelijk is, maar dan moet onze achterban wel trouw gaan 
stemmen. Thuisblijvers kunnen we ons niet permitteren.” 

Wat is de waarde van de zondag voor je?
„Ik ervaar de zondag als een bijzondere zegen. Een vast 
rustpunt in de week om op adem te komen, maar vooral 
om Gods Woord en de rijke boodschap van het Evangelie 
tot ons door te laten dringen.”  

Welk Bijbelgedeelte spreekt je bijzonder aan?
„Jeremia 29 vers 7: „En zoekt den vrede der stad, waar-
henen Ik u gevankelijk heb doen wegvoeren, en bidt voor 
haar tot den HEERE; want in haar vrede zult gij vrede heb-
ben.””

Stephan Wiegman

In gesprek met Bert-Jan Ruissen
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Apeldoorn is op weg om energieneutraal te worden. Dat gaat niet vanzelf. Het uit-
eindelijke doel is: in 2050 is Apeldoorn energieneutraal en aardgasvrij. De SGP 

houdt vast aan een haalbare en betaalbare transitie naar duurzame energie. 

“We staan voor een enorme en urgente opgave”,’ geeft 
het Programma Energietransitie 2023–2030 aan. Dat is 
helemaal waar. Het Actieplan 2024 geeft aan wat er dit jaar 
gaat gebeuren en welke resultaten we als gemeente willen 
halen. 

Besparen
In 2024 richten we ons in Apeldoorn nog steeds op: bespa-
ren, besparen en nog eens besparen. De energie die je niet 
gebruikt, hoef je ook niet te besparen. Het is belangrijk dat 
inwoners en ondernemers dit weten en de mogelijkheden 
en hulp kennen om dit te bereiken. De energie die nodig is, 
willen we zoveel mogelijk duurzaam opwekken. Dat is de 
kern van de plannen.

Concreet wordt informatie gegeven in het Energiepunt. Een 
paar cijfers van 2023: 
₂ 900 bezoekers Energiepunt 
₂ 80 gesprekken met energiecoach over isolatiemo      
              gelijkheden, zonnepanelen en warmtepompen en   
               subsidies. 
₂ 200 huishoudens leenapparatuur om energieme  
               tingen te doen
₂ 300 energieconciërgegesprekken en bijna 50 ener-
              gievriendtrajecten (deA) 

Een mooi resultaat, dat tegelijk laat zien dat er nog veel 
meer inwoners en bedrijven te bereiken zijn. Een verdubbe-
ling zou mooi zijn. Daar wordt in 2024 volop op ingezet.
Ook de campagnes in de Wijken van de Toekomst en acties 
van het Energiepunt helpen inwoners om de eerste stappen 
te zetten naar aardgasvrij. Per wijk wordt er ook gekeken 
wat er gezamenlijk met inwoners gedaan kan worden. 

Op dit moment gebeurt dat in: 
• Kerschoten 
• De Maten 
• De Parken 
• Loenen 

En vanaf 2025 in: 
• Orden 
• Vogelkwartier 
• Staatsliedenkwartier 
• Anklaar 
• Rivierenkwartier en Sprenkelaar

Het pad naar een energieneutraal en aardgasvrij Apeldoorn 
in 2025 is grillig en onbekend. Tegenslagen zoals een te 
beperkte capaciteit op het elektriciteitsnetwerk zorgen 
voor vertraging. De kosten en moeiten die nodig zijn, zijn 
enorm.

Realistisch
De SGP staat achter het gebruik van duurzame 
energie(bronnen). De vraag is hoeveel het mag kosten en 
hoe snel de gemeente wil gaan. Daarin zijn we realistisch 
en willen minder ver gaan dan een aantal groene of linkse 
partijen. We zien namelijk nog een paar problemen die ook 
om veel tijd en inzet vragen. Denk daarbij bijvoorbeeld aan 
het tekort aan woningen of aan het bestrijden van armoede 
in onze gemeente. Geld kun je maar een keer uitgeven en 
daarom vraagt een politieke stellingname steeds weer om 
te kiezen.

Jan Kloosterman

Duurzaam met pijn en moeite
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SGP: Burgerberaad is geen oplossing

oe krijgen wij onze inwoners weer naar de stembus? 
Verschillende fracties in de raad menen een oplos-

sing te hebben gevonden om het vertrouwen in de politiek 
terug te winnen: het burgerberaad. De SGP heeft echter 
moeite met dit medium: hoe waarborgen wij met dit mid-
del onze representatieve democratie? 

Een burgerberaad is een gelote groep mensen die een af-
spiegeling hoort te vormen van de inwoners. Deze mensen 
zullen een aantal dagen overleggen over een voorliggend 
thema, waarna zij met een lijst aanbevelingen komen aan 
de gemeenteraad. Deze aanbevelingen kunnen raad-
gevend of besluitvormend zijn, afhankelijk van hoe het 
burgerberaad in de gemeente is ingericht.

Politiek is er gesproken over de vorm van een potentieel 
burgerberaad in Apeldoorn. Tijdens dit overleg was er 
uiteraard ook ruimte voor fracties om hun eigen standpunt 
kenbaar te maken.

De SGP erkent dat het vertrouwen in de politiek is afgeno-
men, maar een burgerberaad is hiervoor niet de oplossing. 
De kennis en ervaring die politici hebben bij complexe 
vraagstukken, kun je niet vragen van deelnemers in een 
burgerberaad.

Daarnaast is in onze vertegenwoordigende democratie 
de gemeenteraad een afspiegeling van de wensen van de 
samenleving, een burgerberaad is het resultaat van een 
loting. De gelote mensen kunnen weigeren, wat erin resul-
teert dat een burger die politiek meer betrokken of wel-
sprekender is, meer invloed heeft dan zijn medeburgers. 
Dit ondergraaft de parlementaire democratie en ondermijnt 
de gemeenteraad. Als wij het vertrouwen in de politiek 
willen terugwinnen, dan moeten wij naar ons eigen hande-
len als politici kijken en niet de verantwoordelijkheid op 
burgers afschuiven.

Pieter van Duijvenboden

Afgelopen gemeenteraadsverkiezingen heeft iets meer dan de helft van de stem-
gerechtigden in onze gemeente hun stem laten horen. Een concreet signaal dat het 

vertrouwen in de politiek afneemt. Daar maakt de SGP zich zorgen over. 

H

Tussentijdse balans deelname SGP 
in coalitie Apeldoorn
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Tussentijdse balans deelname SGP 
in coalitie Apeldoorn

Raad en college van Apeldoorn hebben de helft van de huidige ambtsperiode erop 
zitten. Tijd voor een tussentijdse balans. „We hebben veel meer kunnen bereiken 

dan voorheen.”

oor het eerst in de geschiedenis zit de SGP in de coa-
litie. En dat bracht de afgelopen twee jaar de nodige 

veranderingen met zich mee, zowel voor fractievoorzitter 
Jan Kloosterman als voor wethouder Henk van den Berge. 
„We hebben natuurlijk een prachtige coalitie”, stelt Jan als 
eerste vast. Maar hij voegt er direct een kanttekening aan 
toe. „Die bestaat wel uit partijen van links tot rechts op 
het politieke spectrum. Dat maakt dat je elk thema goed 
moet afstemmen met elkaar. Wat zegt het coalitieakkoord? 
Verstaan we elkaar? Wat willen we samen? Intussen wil 
elke fractie zich wel profileren. Samenwerken betekent 
dus regelmatig praten”, vervolgt de SGP-fractievoorzitter. 
„Tegelijkertijd staan de vijf coalitiepartners voor het goed 
besturen van onze gemeente en vertrouwen in de politiek. 
Daar is geen verschil van mening over.”

Coalitieakkoord
Henk benadrukt de gezamenlijkheid in de coalitie. „Ik vind 
het mooi dat partijen vanuit een verschillende achtergrond 
door gesprekken toch op veel punten op hetzelfde uitko-
men.” Als de coalitie voortdurend compromissen moet slui-
ten, wordt het wel heel lastig besturen, legt de wethouder 
uit. „Dan ben je continu aan het onderhandelen om iemand 
een millimeter jouw kant op te krijgen. We weten aan de 
voorkant met wie we in zee zijn gegaan en waar de gevoe-
ligheden liggen. Daar wordt ook rekening mee gehouden.” 
Voor de SGP is het belangrijk dat de partij altijd op het co-
alitieakkoord kan terugvallen. Henk geeft als voorbeeld de 
wens van winkeliers om op de zondag voor kerst en oud en 
nieuw de hele dag open te mogen zijn. „Het college heeft 
dat verzoek afgewezen omdat daar op verzoek van de SGP 
in het coalitieakkoord afspraken over zijn gemaakt.”

De burger ziet vooral wat er tijdens de raadsvergadering ge-
beurt. Maar hoe gaan jullie achter de schermen met lastige 
kwesties om?
Henk: „Verreweg de meeste onderwerpen komen als eerste 
in het college aan de orde. Als er een gevoelig onderwerp 
bij een wethouder op tafel komt, praten we daar onderling 
over. De wethouders zitten op dezelfde verdieping, dus 
dan loop je gewoon even een kamer in. Daarnaast hebben 
we elke maandag coalitieoverleg. Ook daar komt dit soort 
zaken aan de orde, zodat je niet wordt verrast.”
Jan: „In de raad is het vooral veel bellen, voorstellen aan 
elkaar mailen of appen. Samen bouwen aan een tekst, 
zodat iedereen zich erin kan vinden. Je kunt elkaar helpen 
de juiste woorden te vinden.” 

Kunnen jullie allebei een hooge- en dieptepunt noemen uit 
de afgelopen twee jaar?
Jan: „Doordat we als SGP in de coalitie zitten, hebben we 
veel meer kunnen bereiken dan voorheen. Juist op voor ons 
aangelegen punten: van hulp bij echtscheiding tot en met 
goede armenzorg en verkeersveiligheid. Dieptepunt vind ik 
als de persoonlijke verhoudingen in het geding zijn. Dat is 
spannend en dan is ook vaak de onbevangenheid weg.”
Henk: „Het verschil of je wel of niet in het college zit is heel 
groot. Een hoogtepunt is dan ook dat je als SGP een veel 
grotere inbreng hebt. Zo heb ik jeugdzorg in mijn porte-
feuille. Daar kun je nu gelijk het belang van identiteitsge-
bonden organisaties benadrukken. Dieptepunt vond ik de 
verhoudingen binnen de gemeenteraad, in de tweede helft 
van vorig jaar. Die hebben zelfs tot een motie van treurnis 
geleid.”

Wat zijn jullie verwachtingen voor DV de komende twee 
jaar?
Henk: „Een aantal belangrijke zaken hangt van de kabi-
netsformatie af, bijvoorbeeld de financiën die de gemeen-
ten van het Rijk krijgen en steun bij de woningbouw. Als 
het om principiële punten gaat, wordt het steeds moeilij-
ker. We proberen vanuit Bijbelse optiek politiek te bedrij-
ven. Daar komen we zelf veel in tekort. Daarom is gebed 
des te harder nodig.”
Jan: „Ja, zeker als we inhoudelijk niet meer een meerder-
heid van de inwoners van onze gemeente achter die prin-
cipiële beginselen krijgen. Ons werk kan een middel zijn, 
maar maakt uiteindelijk niet het verschil. Dat is iets wat de 
Heere Zelf moet doen. Juist daarom is het gebed zo belang-
rijk. Overigens zie ik wel ongedachte mogelijkheden voor 
de SGP als er zorgen over de verhoudingen in de coalitie 
zijn. Dan kunnen we soms een goede verbinder zijn.”

Richard Donk

V
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Armoedebeleid werpt eerste vruchten af

Het verkleinen van armoede is een belangrijk speerpunt voor het gemeentebe-
stuur. Dat is mede dankzij de SGP in het coalitieakkoord gekomen. De zorg voor 

onze medemens die te weinig bezit heeft en  moeilijk rondkomt, is voor de SGP een 
Bijbelse opdracht. 

rmoedebeleid is voor de SGP omzien naar elkaar van-
uit naastenliefde. Als overheid hebben we daar veel 

mogelijkheden voor. Die moeten wij met volle overtuiging 
in blijven zetten om onze naaste in nood te helpen en te 
ondersteunen wanneer die zelf de eindjes niet meer aan 
elkaar kan knopen.  

De tussentijdse evaluatie van het armoedebeleid laat de 
eerste positieve effecten zien. Daarom hebben we als SGP 
positief gereageerd op deze evaluatie. Een “armoedeaan-
pakker” vertelde aan de gemeenteraad welk werk hij het 
afgelopen jaar gedaan heeft. Hoe hij dicht bij de mensen 
stond die hulp nodig hadden en een kijkje achter de voor-
deur kreeg.

Apeldoorn heeft een groot aantal mensen die onder de ar-
moedegrens leven. Velen van hen zijn onzichtbaar, omdat 
zij niet naar de gemeente stappen. Soms uit onwil, maar 
ook een gevoel van falen kan daarvan de oorzaak zijn. 
Weer anderen weten de weg naar de gemeente niet te vin-
den. Het armoedebeleid helpt bij het achterhalen wie recht 
heeft op bepaalde regelingen. Ook draagt het eraan bij om 
de aanvraag voor hulp makkelijker te maken. 

Dankbaar
We zijn als SGP dankbaar voor het vele werk dat verzet 
wordt. Tegelijk moedigen we het college aan om duidelij-
ker in beeld te brengen wat de daadwerkelijke impact van 
onze regelingen is. Het is belangrijk bij de uitvoering van 
dit actieplan te waarborgen dat geld geïnvesteerd wordt in 
zaken die echt invloed hebben op het leven van mensen 
en concreet helpen. Daarnaast zouden we graag zien dat 
de samenwerking met basis- en middelbare scholen verder 

uitgebreid wordt. Kinderarmoede is aanwezig in Apeldoorn 
en scholen zijn de plek waar we dit het duidelijkst zien.

Onze boodschap aan het gemeentebestuur is: ga door met 
armoedebestrijding! Wij willen in een gemeente leven, 
waar geen kind thuiskomt en zich afvraagt of er eten op 
tafel staat. De SGP zal zich met kracht blijven inzetten om 
dat mogelijk te maken.

Pieter van Duijvenboden

A



#EnergieBoringen 
@Apeldoorn

Onder uw voeten zit een laag perm 
en paleogeen. Meer specifiek: dit 
zijn lagen in de aarde onder de 
gemeente. Deze aardlagen hebben 
twee voordelen. Nummer1: ze bevat-
ten aardwarmte. Nummer2: vanuit 
Beemte-Broekland kun je boren om 
die warmte te gebruiken als energie. 
Die warmte op zo’n 4 kilometer diep-
te is 120 graden Celsius en daarmee 
geschikt om industrie en huizen van 
energie te voorzien. 

Om te kijken of de winning van 
aardwarmte succesvol is, worden er 
proefboringen gedaan in Beemte-
Broekland. Dat is in de gemeente 
de optimale plek voor het boren 
naar aardwarmte. De boringen doet 
Energie Beheer Nederland (EBN), 
een BV van het Rijk die duurzame 
energie onderzoekt. De boortoren 
wordt 40 meter hoog. Na het boren 
brengt EBN de boorlocatie weer in 
oude staat terug.

Voor het proefboren moet EBN wel 
de nodige vergunningen krijgen van 
de gemeente. Daar heeft de gemeen-
teraad een stem in. EBN heeft als 
toekomstbeeld: lokaal een huisje 
met een pomp; de rest gebeurt 
ondergronds en levert continue 
energie op uit een aarde die zichzelf 
opwarmt. 

Stephan Wiegman
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Manege Riant aan de Bruggelerweg in Beekbergen ligt in een 

prachtig enkenlandschap. Al ruim twintig jaar wordt er ge-

sproken over een verhuizing naar landgoed Spelderholt. Dat 

plan gaat echter niet door. DE SGP wil snel duidelijkheid.

e manege ligt dicht bij Landgoed Bruggelen en heeft beperkte uitbrei-
dingsmogelijkheden. Daarom hebben Riant, het Gelders Landschap en 

de gemeente Apeldoorn sinds 2005 aan een plan gewerkt om de manege 
zo`n 800 meter te verhuizen.

De sinds 2002 leegstaande opstallen van een nertsenfarm en pluimvee-
instituut gaven mogelijkheden voor het bouwen van een nieuwe manege 
en een aantal woningen, was de gedachte. De Raad van State zette hier 
echter een streep door. Inmiddels zijn er al wel twaalf villa`s gerealiseerd 
en wordt er momenteel een appartementencomplex gebouwd.
Nu ligt de vraag voor wat er met de resterende onderdelen van het complex 
moet gebeuren. Grote delen van de nertsenfarm liggen nog braak en het 
geheel verloedert.

De eigenaren van de manege zien hier ook graag woningen gerealiseerd. 
Omdat inmiddels duidelijk is dat de manege niet verplaatst wordt, ligt dat 
gevoelig. Er is op deze manier op beide locaties geen sprake van natuur-
winst.

De SGP is van mening dat dit dossier spoedig tot een goed einde gebracht 
moet worden. Een beperkt aantal woningen, mits goed ingepast, is wat ons 
betreft passend.

Henk van de Weerd 

Geen manege op Spelderholt

D

advertentie

Armoedebeleid werpt eerste vruchten af

Vertrouwd verzorgd

Wij verzorgen begrafenissen (geen crematies)
in alle plaatsen op de Veluwe en omliggende gebieden.
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